
Beantwoording technische vragen Eindejaarsnota 2020

COMMISSIE WONEN, WERKEN & VERKEER
Nr. Van N.a.v. Vraag Antwoord
1 VVD Blz. 17 Kinderdijk: kunnen jullie 

aangeven wat de startdatum 
van het project ‘Dorp in de 
luwte is’?

Dorp in de luwte wordt opgestart door de 
belangenvereniging en niet door de gemeente. Begin 
volgend jaar wordt begonnen, wanneer precies is nog 
niet bekend, dit kan worden nagevraagd. 

2 VVD 24 Rondweg Groot-Ammers: 
Wanneer wordt de uitkomst 
van het onderzoek verwacht? 

Voor de zomervakantie van 2021afronden onderzoek en 
dan kan het ter besluitvorming naar de raad. Er is een 
Rib in de maak voor de gehele raad.

3 VVD 37 Projectbeheersing: toelichting 
bij de rondweg ontbreekt.

Waterschap Rivierenland heeft de besluitvorming over 
een nieuw waterhuishoudingsysteem in de 
Alblasserwaard uitgesteld tot eind 2020.
Vooral voor het zuidelijke tracé, waar een boezemwater 
moet worden gekruist, maakten meerdere mogelijke 
varianten van het watersysteem een eenduidige 
uitwerking van de consequenties voor de aanleg  van een 
rondweg bijzonder complex.    
Een keuzematrix op basis waarvan een keuze uit de 
varianten voor een rondweg kan worden gemaakt zal in 
juni 2021 ter besluitvorming worden voorgelegd. 



4 VVD 38 Personele bezetting Kinderdijk 
wisselt, heeft invloed op 
uitvoering, hoe wordt dit 
ondervangen?

Regelmatig is er verloop van personeel, dit wordt 
ondervangen door een programmaregisseur in te huren. 
Die moet continuïteit bieden. 

5 VVD 24/39 Waardje in Arkel, hoe staat het 
met de ecologische voortoets 
(stikstofdeposiet) en wanneer 
wordt het 
gerealiseerd/afgerond?

Bezig om het zo te regelen dat ecologische onderzoeken 
en stikstof geen belemmering meer vormen. Begin 
volgend jaar gaan we aan de slag.

6 CU 9 Stadhuis Nieuwpoort, voor 
renovatie is van derden een 
bijdrage van € 50.000,00 te 
verwachten. Kunnen we die 
nog verwachten en wie zijn de 
derden die daar genoemd 
worden.

Renovatie gaat door. De provincie geeft een subsidie 
daarvoor. De genoemde € 50.000 kunnen we 
verwachten. Zie ook het antwoord op vraag 2 van Doe 
Mee Molenlanden.

7 CU 17 Van ROM-S is afkoopsom voor 
toekomstig onderhoud 
ontvangen. Aan de noordkant 
zou een robuuste groene 
buffer worden aangelegd, 
kunnen de middelen hiervoor 
worden ingezet? 

De afkoopsom is voor jaarlijks onderhoud van wegen en 
verlichting ed. (wordt nog nagezocht of dit correct is). En 
niet voor een groene buffer.
Na vaststelling van het bestemmingsplan Schelluinen-
West is een uitvoeringsplan vastgesteld. Dit 
uitvoeringsplan is strijdig met bestemmingsplan. 
Dispuut over leidend is, het bestemmingsplan of het 
uitvoeringsplan. In het uitvoeringsplan is de robuuste 



Groene buffer was harde 
voorwaarde voor doorgaan van 
Schelluinen-West.

groene buffer gehalveerd en ook niet goed omschreven 
wat een groene buffer is. 

8 CU 24 Gelkenes: wat is stand van 
zaken met betrekking tot de 
uitbreiding, welke wensen 
liggen er van bedrijven?

In de vorige collegeperiode is onderzoek gedaan naar de 
bedrijfssituatie en wensen van ondernemers. Daar kwam 
geen overvloedige vraag uit voort. De wens is om een 
nieuwe inventarisatie gemeentebreed (alle 
bedrijfsterreinen) te starten als opmaat voor 
gemeentelijke beleid voor bedrijventerreinen.  

9 SGP 24 Gelkenes: is ook gekeken naar 
behoefte op andere 
bedrijfsterreinen.

De wens om dat te gaan doen is er en de uitbreiding in 
Nieuw-Lekkerland loopt al.

10 SGP 23 Ruimtelijk perspectief 
Molenaarsgraaf: het resterend 
budget wordt overgeheveld, is 
dat voldoende budget voor 
volgend jaar?

Gevoel is dat de gemeente een 
afwachtende houding 
aanneemt, wat gaan we doen 
om het vlot te trekken? 

Ja budget is voldoende. Budget kan tzt gebruikt wordt 
voor inzet ambtelijke capaciteit. Kunnen 4 tot 6 uur per 
week iemand inhuren. Dat is voldoende. 
Dit jaar komt er nog een rib naar de raad met de stand  
van zaken, processen bij de provincie duren lang, 
doorpakken is op dit moment niet mogelijk.

11 SGP 23 Centrum ontwikkeling 
Streefkerk: project loopt al een 

Lopen goed op schema. Het ontwerp is zo goed als rond, 
hierover vindt nog een laatste bijeenkomst met 



tijdje, middelen zijn 
beschikbaar. Lopen we op 
schema en wat is de prognose.

bewoners plaats. Er zijn drie ontwikkellocaties waar vaart 
in zit, in 2022 zal ongetwijfeld op een van de drie 
locaties gebouwd worden.

12 SGP We missen de gewenste 
rotonde bij Goudriaan, hoe zit 
het daar mee?
Waarom staat deze niet in het 
stuk en missen we nog meer 
projecten?
SGP verzoekt om het inzicht in 
het lijstje met projecten. 

Provincie heeft toegezegd dat deze er komt, dus de 
rotonde komt er. Ze zijn druk bezig met voorbereidingen 
voor het verleggen van leidingen. Voor de zomervakantie 
2021 zou de rotonde er moeten liggen.
Waarom niet in deze Eindejaarswijziging?: budget is 
overgeheveld in 2019 naar 2021, daarom is het nu niet 
opgenomen. Er zijn nog wel een paar projecten waar dit 
voor geldt.

Het overzicht van de in de Jaarrekening 2019 naar 2020 
overgehevelde middelen is bijgevoegd. Hierbij is 
aangegeven dat de uitgaven die worden verwacht in 
2020, 2021 en 2022 respectievelijk € 3,9 miljoen, € 1,9 
miljoen, € 0,3 miljoen en € 75.000 bedragen. Deze 
uitgaven zijn ook inmiddels in de meerjarenraming van 
de Begroting 2021 geraamd.

13 SGP 24 Led-verlichting: had het niet al 
klaar moeten zijn? Is er 
voldoende budget, houden we 
over?

Led-verlichting is verdeeld in jaarschijven, had niet al 
klaar moeten zijn. Loopt nog een of twee jaar. 



14 SGP 26 Tiny-houses: vertraging door 
Corona, de middelen worden 
overgeheveld. Hebben we 
voldoende aan deze middelen 
in 2021?

Vooralsnog zijn dit voldoende middelen.

15 SGP Bodemdaling: hier zijn 
middelen voor beschikbaar, 
deze worden overgeheveld 
naar volgend jaar. Heeft dat 
gevolgen? Lopen we nog in de 
pas? Hoe kijkt het college daar 
tegenaan?
Hoe houden we de middelen 
van andere overheden vast?

Staan in de startblokken voor het buitengebied. 
Buitengebied wordt opgepakt in combinatie met 
agrarische economie. Denken na hoe we tot 
vervolgstappen kunnen komen. Plan voor drie jaar.
Voor de bebouwde omgeving loopt een apart traject, 
voor een deelgekoppeld aan de RAS. Veelheid van 
activiteiten die daarbij komen kijken.
Winstwaarschuwing afgegeven bij andere overheden in 
hoop middelen vast te kunnen houden.

16 PM 8 Crisisbeheersing, waarom niet 
volledige bedragen verrekend 
met Noodfonds corona?

Raad heeft zelf de voorwaarden gesteld voor de kosten 
die we ten laste van het noodfonds brengen. Niet geheel 
werd voldaan aan de voorwaarden.

17 PM 9/10 Hoge inhuur, blijven we 
inhuren of hebben we 
capaciteit straks op orde?

Is er voldoende budget 
beschikbaar? 

Valt tegen om mensen op RO-gebied te vinden met 
goede kwaliteiten. Inhuren is en blijft nodig.

Voor het aantrekken van inhuurkrachten wordt steeds 
beoordeelt of hiervoor voldoende budget is.



Het verloop van het inhuurbudget wordt goed 
gemonitord en is mede afhankelijk van de (mutaties in 
de) vacatureruimte.

18 PM 11 Wat zijn 
degeneratievergoedingen?

Dit zijn vergoedingen die de gemeente ontvangt van 
kabel- en leidingbeheerders na ingravingen, omdat dat 
vaak leidt tot versnelling van onderhoud. 

19 PM 17 Afkoopsom ROM-s: gestort in 
een bestemmingsreserve en 
waarom niet in 
onderhoudsreserve?

Geld is in fonds gestort en is alleen bestemd voor 
Schelluinen-West

20 PM 17 Kinderdijk: lopen achter in 
ontwikkeling, hoe gaan we 
inlopen?

Hoe communiceren we naar 
inwoners over de vertraging?
Hoe gaan we ambtelijke 
continuïteit waarborgen?

Inhalen is niet mogelijk, kunnen niet zomaar een half 
jaar gaan inhalen. Ook participatie is vertraagd, gezocht 
naar nieuwe manieren. In Kinderdijk lopen veel 
projecten, moeten inwoners niet participatiemoe maken. 
Juiste balans houden en goede proces lopen. Bewoners 
hebben weinig last van de vertragingen, we zorgen 
ervoor dat zaken die bewoners raken voorgaan. 
Communicatie staat hoog in het vaandel en de 
communicatie verloopt goed.
Ambtelijke continuïteit is een uitdaging, maar hebben 
een programmaregisseur die continuïteit biedt.

21 SGP 30/31/3
2

Riolering: 32 
rioolwerkzaamheden 
Bleskensgraaf, onderschrijding 

Hofwegen: er is een rioolinspectie gehouden, op drie 
plaatsen zijn oneffenheden in het riool ontdekt. 
Vanwege de dijk en watergang was een behoorlijk 



komt door uitvoering. 
Aannemer heeft slimme manier 
bedacht. Hoeveel hebben we 
uitgegeven, wat had het 
moeten zijn en wat hebben we 
bespaard.
Zijn er nog zorgpunten in 
rioleringstelsel, loopt alles 
volgens plan?

budget gereserveerd (€ 150.000,00). We zijn in overleg 
met de aannemer gegaan en die had een innovatieve en 
slimme oplossing en vandaar budget overgehouden 
hebben.

Lopen in de pas, maken ons wel zorgen over droge 
zomers met als gevolg zettingen, wat mogelijk tot 
versneld onderhoud leidt.

22 PM 30 Riolering overschrijdingen 
Kerkstraat Streefkerk en 
Streeflandstraat Nieuw- 
Lekkerland. 

Hoe kunnen zulke tegenvallers 
worden voorkomen?

De overschrijding van de Streeflandstraat is niet direct 
een tegenvaller, maar een uitbreiding van de 
werkzaamheden. Door een rioolinspectie werd ontdekt 
dat het regenwaterriool in een aanliggende straat kapot 
was (buis gescheurd) en is besloten dit direct te 
vernieuwen. 
Tegenvallers in de riolering kunnen haast niet 
voorkomen worden. De riolering ligt onder de grond en 
is dus niet zichtbaar. Daarnaast is vaak niet bekend wat 
er nog meer in de bodem bevindt aan obstakels. Ook 
lukt het niet altijd om inzicht te hebben in het gedrag 
van de bodem. Zit er veel zand, ligt de buis in veen of 
klei etc. Dit alles komt pas aan het licht als er gegraven 
wordt en dit kan dan soms leiden tot overschrijding van 
het budget. 



23 PM 30 Riolering Bleskensgraaf: 
Opvallend groot voordeel ten 
opzichte van oorspronkelijk 
krediet. Hoe kan dit?

Zie hiervoor het antwoord op vraag 21 van de SGP.

24 PM 37 Molenbiotoop heeft ook 
invloed op woningbouw Bl, en 
Mo/Br. Wat zijn de 
mogelijkheden/ 
onmogelijkheden voor deze 
projecten?

Bleskensgraaf-West: Door het type molen (de onderzijde 
van de wieken zijn meters boven maaiveld) is de 
beperking van de molenbiotoop  naar verwachting 
relatief gering. De molenbiotoop reikt tot ongeveer 
halverwege de planlocatie. Wij laten een 
stedenbouwkundige proefverkaveling maken die inzicht 
gaat geven in de aantallen woningen.
Molenaarsgraaf/Brandwijk: Eenzelfde verhaal speelt voor 
de beoogde zuidelijke locatie van de kern 
Molenaarsgraaf. In de komende maanden zal in overleg 
met de provincie nog eens de mogelijkheden worden 
doorgesproken.

25 PM 39 t Waardje: Wat betekent dit 
voor de verwachtingen van de 
bevolking?

De ecologische voortoets i.v.m. stikstof, is positief, 
m.a.w. we kunnen het terrein ophogen. We verwachten 
na de natte periode in het voorjaar te kunnen starten 
met de werkzaamheden. Als we zaken naar voren 
kunnen halen zullen we dat doen.

26 PM 43 Westrand NL: Nemen aan dat 
het om de parkeervoorziening 
gaat. Wanneer is de planning 

Dit betreft inderdaad de parkeervoorziening voor 
campers en touringcars. De gemeenteraad wordt met 



dat de parkeervorziening 
beschikbaar is?

een raadsinformatiebrief op korte termijn geïnformeerd 
over de stand van zaken en de planning.

27 PM 43 NL- Oost: Is hierin ook de 
ontwikkeling van 
bedrijventerrein betrokken?

Ja. De uitbreiding van het bedrijventerrein hangt af van 
de ontwikkeling van de woningbouw vanwege de 
gezamenlijke ontsluiting.

28 PM 45 Noordeloos: Zijn op de 
vertreklocaties verliesgevende 
grondexploitaties te 
verwachten?

Alleen bij de vertreklocatie dorpshuis Noordeloos wordt 
een verlies verwacht. Dit heeft te maken met de hogere 
kosten aan Bouw- en woonrijpmaken. In de volgende 
doorrekening van het MJIP 2021 zal hierop nader worden 
ingegaan. Bij de andere vertreklocaties zijnde Smidse 
Berg en School met de Bijbel wordt nog een klein positief 
resultaat verwacht.

COMMISSIE SAMENLEVING, DUURZAAMHEID & BEDRIJFSVOERING
Nr. Van N.a.v. Vraag Antwoord
1 VVD Blz. 22 Zijn er posten die 

overgeheveld zijn van 2019 
naar 2020 en die nu naar 
2021 overgeheveld worden?

Onder andere over LED-verlichting en GVVB.

Zie het antwoord op vraag 12 van de commissie 
Wonen/Werken/Verkeer.



2 CU Onder 
andere 
blz. 5

Buitendiensten: in maanden 
maart-april was ziekteverzuim 
hoog. In Eindejaarsnota lees ik 
dat extra inhuur nodig was. 
Mag dat ten laste van reserve 
corona komen? Zo ja, waarom 
doen we dat dan niet in 
overzichten?

Er zijn ook minkosten t.a.v. 
corona (bijvoorbeeld WMO). Is 
het niet handig om die 
plussen en minnen tegenover 
elkaar te zetten?

Er wordt bijgehouden wat de corona-gerelateerde kosten 
zijn. Ook de besparingen zijn uitgevraagd. Die zijn 
tegenover elkaar gezet en het restant wordt ten laste van 
het landelijke corona-budget gebracht. Is dus 
gesaldeerd. Het restant van dit landelijke budget wordt 
bewaard. Hieromtrent volgt binnenkort nog een 
raadsinformatiebrief.

Dit alles staat nog naast het corona noodfonds. Dat gaat 
niet ten laste van de rijksbijdrage.

Bij de Jaarrekening 2020 wordt nog definitief bepaald 
welke kosten ten laste van het corona-budget moeten 
komen. Dit geldt ook in brede zin voor de gerealiseerde 
inhuur die een relatie heeft met corona. Ook de inhuur 
wegens ziekteverzuim bij de buitendienst wordt hierbij 
betrokken.

3 SGP Blz. 22 Wat was het beleid om te 
voorkomen dat deze 
doorschuifexercitie weer 
plaats hoefde te vinden?

Er is 3 miljoen minder overgeheveld dan in het jaar 
2019.



4 SGP Blz. 22 Stevig deel van de 
overgehevelde middelen 
betrof corona-gelden. Kunnen 
die eruit gefilterd worden 
zodat alleen degenen waar de 
regels betrekking op hebben 
zichtbaar worden?

Want de vraag is: voldoen de 
regels? Werken die of niet?

Over de regel met betrekking tot de € 35.000 is flexibel 
omgegaan, i.v.m. corona.

In de bijlage “Ovz overgehevelde middelen 2020 – EJN” is 
in groene kleur aangegeven welke niet-bestede 
middelen onder andere zijn beïnvloed door de Corona-
crisis. In totaliteit gaat het om € 540.370. Bij het 
beoordelen van de overhevelingen is dit jaar vooral de 
vastgestelde ondergrens van € 25.000 soepel 
gehanteerd in relatie tot de Corona-crisis. Daardoor 
wordt nu ook voorgesteld een aantal bedragen < € 
25.000 over te brengen naar 2021. De vastgestelde 
uitzonderingsregels werken goed en hebben t.o.v. 2019 
geleid tot een daling van de over te hevelen middelen. 
Afgezien daarvan blijft het nadrukkelijk de inzet dit in de 
toekomst tot een minimum te beperken. 

5 VVD Corona Wanneer wordt bekend of het 
rijk de meerkosten voor de 
GGD-werkzaamheden 
vergoed? En is bekend hoeveel 
dit is?

Dit is nog niet bekend, rijk heeft dit nog niet 
gecommuniceerd.

Het Kabinet heeft de GGD/Veiligheidsregio’s beloofd dat 
de rijksoverheid de meerkosten zal vergoeden. Hiervoor 
is voor 2020 o.a. een compensatie van € 465 miljoen 
toegezegd. In de Eindejaarsnota hebben we het risico 



benoemd voor het geval de rijksvergoeding onverhoopt 
toch niet 100% kostendekkend is.  

6 CU Blz. 14 Wij herkende de logica niet 
helemaal waarom er in de 
corona-periode minder 
woonvoorzieningen worden 
gevraagd 
(maatwerkvoorzieningen 
WMO).

In relatie tot gerealiseerde uitgaven in vorige jaren gaan 
we ervan uit dat de lagere uitgaven dit jaar het gevolg 
zijn van Corona, doordat aanvragen voor 
woonvoorzieningen mogelijk zijn uitgesteld. Het 
voordelig effect wordt daarom ook als incidenteel 
gezien. 
Mogelijk zijn de kosten van woonvoorzieningen ook 
lager, doordat KleurrijkWonen een puntensysteem heeft 
ingevoerd op basis waarvan zij in het kader van langer 
thuis wonen ook voorzieningen kunnen aanvragen, die 
dan door KleurrijkWonen worden betaald (dit gaat om 
een (beperkt) aantal voorzieningen die anders op grond 
van de Wmo verstrekt hadden moeten worden). 

7 PM Blz. 13 Er is €64.000,- minder aan 
lokale initiatieven besteedt. 
Wat is er minder gedaan?

Er zijn hier twee vacatures op geweest die langere tijd 
open hebben gestaan. Aangezien we eerst wilde kijken 
of we door wilden met deze Jeugdmodule, i.h.k.v. project 
“Onze kinderen nabij” is niet dit hele budget in 2020 
uitgegeven.

8 PM Blz. 14-
15

Maatwerkdienstverlening en 
geëscaleerde zorg, lagere 
kosten. Zijn dit de lagere 

Dit is nog niet verwerkt met de rijksbijdrage, aangezien 
het nog niet bekend is hoe hoog die uitvallen.



kosten die verwerkt zijn bij de 
rijksbijdrage?

9 CDA Blz. 13 Groot onderhoud wordt niet 
uitgevoerd, maar dit leidt niet 
tot problemen. Hoe komt dit?

Het betreft planmatig onderhoud, bijvoorbeeld de 
vervanging van dakbedekking. Het maakt niet uit als het 
een halfjaar later uitgevoerd wordt, zolang het dak nog 
niet lekt. Planning gaat op basis van de meerjaren 
onderhoudsplanning. Er zit een bandbreedte in wanneer 
dit uitgevoerd dient te worden. Nagenoeg alles is voor 
volgend jaar ingepland.

Parallel loopt de ontwikkeling van het 
accommodatiebeleid. Daar wordt dit in meegenomen. Er 
worden geen substantiële bedragen uitgegeven als de 
stip op de horizon nog niet gezet is.

10 SGP Veel 
pagina’s, 
o.a. blz. 
19

Project doorontwikkeling 
bedrijfsvoering (voorheen 
basis op orde). Welke 
systematiek ligt hieronder? 
Wanneer wordt welk bedrag 
gedateerd aan ‘basis op orde’?

Moet volgens regels BBV. Er is één bedrag beschikbaar 
gesteld voor doorontwikkeling bedrijfsvoering. Voor een 
specifiek onderwerp wordt vervolgens gekeken op welk 
taakveld (bijvoorbeeld openbaar groen) dit geboekt dient 
te worden.

11 SGP SOJ Hoe groot is de reserve van 
het sociale domein op dit 
moment. Per 1 januari 2019 
en per 1 januari 2020?

Stand per 1 januari 2019 is €2.400.000,-
Stand per 1 januari 2020 is €1.359.000,-



Hoeveel van die reserve gaan 
we dit jaar moeten 
aanspreken?

In 2020 t/m 2023 wordt respectievelijk
€ 300.000, € 200.000 en € 100.000 uitgenomen zoals 
vastgesteld bij de Begroting 2020. Daarnaast wordt 
(zoals besloten in de Zomernota 2020) in 2020 en 2021 
respectievelijk € 170.600 en € 194.000 voor GR 
Avrés/beschut werken uitgenomen. Het saldo van de 
reserve Sociaal Domein is dan einde 2020 t/m 2022 
resp. € 888K, € 494K en € 394K. Na 2022 zijn geen 
uitnamen meer voorzien.

12 SGP SOJ Huishoudelijke hulp. Vorig 
jaar is dat jaar halverwege 
verhoogd met €75.000,- 
(Zomernota). Nu is dat lager, 
waarschijnlijk i.v.m. minder 
afname. Waarom loopt dit nu 
terug?

Dit heeft ons verrast, we hadden een hogere groei 
verwacht. Dit is alleszinds meegevallen. Oorzaak daarvan 
is waarschijnlijk dat er vaker kortlopende indicaties zijn 
(Wet langdurige zorg achterliggende oorzaak). 
Halverwege dit jaar is er een wijziging geweest bij 
zorgkantoor waardoor wij automatisch weten dat er een 
indicatie-wijziging is. Hierdoor kunnen wij eerder 
reageren en de behandeling stoppen.

13 VVD Blz. 13-
14

Kinderopvang, kan 
aangegeven worden wat de 
redenen zijn voor minder 
inspecties? 

Moeilijker geweest om inspecties te doen i.v.m. corona.

14 PM Blz. 16 Niet-bestede middelen voor 
duurzaamheidsprojecten. Wat 
is er minder gedaan?

Er is in 2020 aan alle opgaven van duurzaamheid 
gewerkt. Alleen is het geraamde budget voor 2020 niet 
volledig benut. Het budgetdeel voor ondersteuning van 



initiatieven en voor innovatie is minder hard gegaan dan 
van tevoren verwacht. Er zijn minder initiatieven 
gekomen naar verwachting mede door Corona. Ook is er 
een kleine subsidie verkregen voor de Transitievisie 
Warmte, waarvan de uitvoering doorloopt in 2021.

15 CU Blz. 16 Klopt het dat 45% van de 
totale overschrijving 
gerelateerd is aan corona? 
Fors deel ook door toetreding 
Vianen. Overgrote deel 
incidentele zaken, klopt dit? 
Hoe bezien tot verhoging 
bijdrage Waardlanden i.v.m. 
beleidswijzigingen (dat een 
structureel karakter heeft)? 
Hoeveel van de € 430.000,- is 
structureel en hoeveel 
incidenteel?

Zijn we niet incidentele kosten 
als aanleiding aan het 
gebruiken voor structurele 
beleidswijzigingen?

Iets minder dan 2 ton is corona-gerelateerd, en een deel 
is Vianen. Een groot deel kan losgezien worden van de 
verhoging van dit jaar. Het deel Vianen is mee begroot in 
komend jaar.

Daarnaast: nieuwe systeem afvalinzameling gaat nog 
spelen, nu nog niet qua kosten aan de orde.

De overschrijding op de verwerkingskosten, niet 
beïnvloedbaar door Waardlanden of door de eigenaar 
gemeenten, is voor 80% toe te rekenen aan corona, 20% 
vloeit voort uit autonomen prijsstijgingen die niet te 
voorspellen zijn omdat deze marktafhankelijk zijn.
De aanpassingen op de inzamelkosten zijn voor 23% 
corona gerelateerd en worden ook beschouwd als 
incidentele lasten. Het gewogen gemiddelde is 46% wat 
toe te rekenen is aan corona.
We kunnen niet zonder meer stellen dat door de 
toetreding van Vianen de kosten fors zijn gestegen. 



Uiteraard is er sprake van een kostenstijging, maar wat 
niet direct herleidbaar is zijn de baten als gevolg van de 
toetreding. De toetreding van Vianen heeft per saldo een 
voordeel opgeleverd van ongeveer € 150.000.
Alle kosten die betrekking hebben op corona zijn per 
saldo incidenteel, mits er geen sprake meer is van uit 
corona voortvloeiende additionele kosten omdat de 
uitbraak nog niet bedwongen is.
31% van de kosten zoals die zijn opgenomen in de 
begrotingswijziging 2020 heeft betrekking op 
structurele wijzigingen.
Incidentele kosten worden, en mogen, niet gebruikt 
worden om een structurele invloed uit te oefenen op 
toekomstige begrotingen. Dat doen wij dus ook niet.
Resumerend kunnen wij dus stellen dat de € 423.568 
voor Molenlanden onder te verdelen is in:
Incidenteel corona gerelateerd: € 194.089     
Structurele kostenstijgingen: € 73.132
Overige kostenstijgingen, incidenteel of niet te begroten: 
156.347.

16 CU Blz. 18 Storting aan 
pensioenverplichtingen. In 
Zomernota al €43.000,- 
toegevoegd. Als gevolg van 

Elk jaar wordt opnieuw op verzoek van de accountant 
alle kosten doorgerekend worden. Dit is afhankelijk van 
rentestand, opgebouwde pensioenjaren, etc. Vandaar dat 
dit altijd blijft fluctueren. Vlak na afronding jaar wordt 



Jaarrekening ook al 
toegevoegd. Nu weer een 
storting van €155.788,-. Het 
lijkt alsof we onvoldoende 
inzicht hierin hebben. Is dit 
echt de laatste keer?

Kun je hier met de Begroting 
op vooruit rekenen?

geactualiseerd wat de pensioenvoorziening dient te zijn. 
Zolang de rente daalt wordt het minder. Wij gaan uit van 
de berekening van de AFM.

De premies voor opgebouwde pensioenrechten worden 
gebaseerd op rendementsverwachtingen. Wanneer deze 
niet worden gehaald dan is bijstorting nodig. Bij de 
begroting ‘vooruit rekenen’ is niet aan de orde. 

17 SGP Blz. 19 Budgetten rond projecten en 
overhead (verschuiving 
overhead). Wat er nu 
uitgewerkt wordt qua 
verrekeningen, is dit als 
gevolg van raadsvoorstel 
doorrekening projecten? Is dat 
wat we nu terugzien?

De vertaling van het raadsbesluit moet nog gedaan 
worden. Dit gebeurt bij de Jaarrekening 2020, nog niet 
in deze Eindejaarsnota. 

18 PM Inhuur wordt verschoven naar 
taakvelden. Wat is het totale 
inhuurbudget op het moment?

Het totale budget voor inhuur 2020 bedraagt 
€ 2.763.070. Zie ook vraag 22.

19 VVD Blz. 36 Gaan alle ambtenaren de 
training Klare Taal volgen?

Alleen de beleidsschrijvers.



20 VVD Blz. 9 Kosten € 24.300,- van project 
“Doorontwikkeling 
Bedrijfsvoering” staan bij 
Begraafplaatsen. Hoe zit dit?

Zie beantwoording vraag 10. Gaat op taakveld 
Begraafplaatsen om uitgaven voor 
opstellen/harmoniseren Beheerplan Begraafplaatsen.

21 VVD Blz. 10 Wat is de omvang van de dak- 
en thuislozenproblematiek in 
Molenlanden? Is dat waar de 
€18.000,- vandaan komt?

Omvang van problematiek in 
Molenlanden?

Dit jaar is er inderdaad een bijdrage ontvangen, met de 
centrumgemeente Dordrecht zijn wij dit regionaal aan 
het inzetten. Daar wordt een Plan van Aanpak voor 
gemaakt. Aangezien veel van de voorzieningen in 
Dordrecht zijn wordt dit zo opgepakt.

Deze vraag is uitgezet bij het Leger des Heils. Zij hebben 
die gegevens niet direct paraat omdat van alle daklozen, 
die zich in Dordrecht of andere opvangvoorzieningen in 
de regio melden, niet direct duidelijk is wat de 
oorspronkelijke herkomstgemeente is. Het Leger des 
Heils gaat dat nader onderzoeken.
Wij zullen ook bij onze Sociaal Teams navragen of zij 
gegevens hebben van inwoners die dakloos geworden 
zijn en of er inwoners bekend zijn die niet volwaardig 
wonen bijv. in caravan’s of tenten in onze gemeente.
Als beide gegevens bekend zijn verwachten we een wat 
completer beeld te hebben.



22 PM 19 Algemene dekkingsmiddelen 
lijkt positief, maar bedragen 
zijn overgezet naar andere 
taakvelden (raadsbesluit 27 
oktober). Wat zijn nu de 
totaalkostenkosten voor de 
inhuur van externen?

Het totale budget voor inhuur 2020 bedraagt
€ 2.763.070. 

23 PM Verschillende uitgaven lijken 
lager door corona. Komen 
mogelijk in 2021 terug 
(voorbeeld opleidingen). Ze 
worden niet toegevoegd aan 
de Rijksbijdrage). Wat is de 
invloed van dit type meevallers 
op het resultaat van de 
eindejaarsnota. Vergelijk ook 
voordeel door minder uren 
servicepunten tegenover extra 
kosten communicatie die uit 
de rijksbijdragen worden 
bekostigd.

Alle kosten die lager zijn door corona zijn met de 
rijksbijdrage verrekend. Opleiding is een uitzondering. 
Die vallen vrij en gaan niet over naar volgend jaar. Als er 
volgend jaar opleiding nodig is kan dit van het budget 
2021. 

24 PM 23 In welke mate beinvloedt de 
vertraging op de ruimtelijke 

In de woonvisie wordt gesteld dat we vaart willen maken 
met woningbouw. 



ontwikkelingspespectieven de 
uitvoering van de Woonvisie

 We voeren met de provincie het gesprek  over de 
woningbouwprogrammering.
In het eerste kwartaal van 2021 willen we tot 
overeenstemming komen met de provincie.
Parallel daaraan worden de opties bekeken om met de 
ontwikkelperspectieven in de vraag te voorzien die in de 
Woonvisie naar voren komt.
Tevens zijn we bezig met het aanstellen van een 
programmacoördinator voor de versnelling van 
woningbouw. Deze zal de regie voeren op de 
woningbouwontwikkelingen in de hele gemeente. 
Op deze wijze wordt de uitvoering van de Woonvisie zo 
efficiënt mogelijk opgepakt, waarbij de juiste stappen 
volgtijdelijk gezet worden. 
De mate van beïnvloeding van de ontwikkelperspectieven 
op de woningbouwvisie is nihil te noemen.

25 PM 25 Capaciteitsvraagstukken 
sportaccommodaties lijkt 
vertraging op te lopen wat zijn 
de gevolgen voor 
verenigingen?

Met de betreffende sportverenigingen is reeds contact 
over mogelijke oplossingen voor de vraagstukken. Om 
deze processen een goed vervolg te geven en 
continuïteit hierin in te bouwen is ervoor gekozen om 
even tijd te nemen om hier capaciteit voor vrij te maken; 
juist om te voorkomen dat de vraagstukken te lang 
blijven liggen.



26 PM 26 Project Tiny houses. Hier zijn 
nauwelijks middelen aan 
besteed. Wat is de invloed van 
corona? Wat is wel gedaan?

Het budget voor de pilot is bedoeld voor Tiny houses en 
Small Houses.  Voor Tiny houses zijn verschillende 
plannen ingediend. De gemeente onderzoekt samen met 
partners zoals het waterschap de haalbaarheid van de 
plannen. Het budget is gebruikt voor het behandelen van 
deze initiatieven en de interne en externe afstemming 
over de pilot. Er zijn op dit moment geen concrete 
initiatieven voor small houses. Onderzocht wordt wat 
nodig is om deze initiatieven te stimuleren. Tot op heden 
is niet bekend dat Corona hiermee verband houdt.  
Vervolgens kan het budget voor Small houses gericht 
ingezet worden.

27 PM 28 Doorontwikkeling 
bedrijfsvoering: Digitaal 
ontsluiten informatie en ICT 
Governance lopen vertraging 
op. Welk risico lopen we?

De organisatie loopt geen risico met betrekking tot het 
digitaal ontsluiten van informatie. De huidige informatie 
wordt deels vanuit bestaande systemen en deels 
handmatig gerapporteerd. De vertraging zorgt voor meer 
(handmatige) werkzaamheden.

De organisatie heeft tijdelijke maatregelen genomen, 
zodat de organisatie geen risico loopt door de 
vertraging. De tijdelijke maatregelen zijn onder andere 
het instellen van het CAB (change advisory board) en de 
aanstelling van de financieel coördinator ICT.



Vragen fractie Doe Mee Molenlanden (nagezonden)
Nr. Van N.a.v. Vraag Antwoord
1 DMM Blz. 7 Op blz 7 wordt gesproken 

over compensatie 
leerlingenvervoer. Kan dit 
nader worden toegelicht.

In verband met de sluiting van scholen door corona zijn 
leerlingenvervoerders voor 80% gecompenseerd in de 
omzetderving. Deze kosten zijn verrekend met het 
Noodfonds Corona. 

2 DMM Blz. 9 Op blz. 9 staat dat de extra 
bijdrage voor stadhuis 
Nieuwpoort (50000,-) niet 
gerealiseerd wordt. Hoe komt 
dat?

De bijdrage van de € 50.000 is onderdeel van en wordt 
betrokken bij de realisatie van het project “Renovatie 
Stadhuis”. De (op de exploitatie geraamde) bijdrage 
wordt echter niet in 2020 gerealiseerd en daarom in de 
EJN voor het jaar 2020 afgeraamd.

3 DMM Blz. 18 Op blz. 18 wordt er extra geld 
gegenereerd t.a.v. pensioen 
oud wethouders. Waarom is 
dit niet begroot?

Bij de premiebetaling voor pensioenopbouw gaat de 
gemeente uit van de berekeningen en aannames van de 
verzekeringsmaatschappij Loyalis. De bijstorting is een 
gevolg van veronderstelde rendementsverwachtingen die 
in 2020 niet zijn gehaald. Berekeningen zijn altijd 
indicatief, pas op de pensioendatum wordt het definitief 
benodigde kapitaal bepaald.

4 DMM Blz. 25 Op blz. 25 wordt er extra geld 
uitgegeven t.a.v. OAB 
(onderwijs achterstanden 
beleid) Kan dit budget en de 

Op dit moment vindt er overleg plaats met zowel de 
kinderopvang als het basisonderwijs om in te zetten op 
‘Taalimpuls’. 



rest van het budget toegelicht 
worden. Waar gaat deze ruim 
500.000 euro naar toe?

Voor de kinderopvang zijn we in gesprek over extra 
ondersteuning op groepen met veel VVE-kinderen, extra 
inzet op ouderbetrokkenheid en stimuleren van 
taalontwikkeling in de thuissituatie én uitbreiding van 
het speel- en lesmateriaal in de groepen en in de 
thuissituatie.
Voor de basisscholen zijn we in gesprek over extra 
ondersteuning op scholen waar veel kinderen met 
anderstalige ouders naar school gaan. Ook wordt er 
onderzocht waar en hoe ondersteuning bij 
taalachterstanden kan worden geboden op alle scholen.
Streven is dit begin 2021 in te zetten op de scholen en in 
de kinderopvang.

5 DMM Blz. ?? Graag een verklaring van 
60.000 euro dat voor 
groenonderhoud is verrekend 
met ROM s?

Van Rom-S is een afkoopsom ontvangen van € 110.960 
voor toekomstig onderhoud aan het overgedragen 
gebied “Schelluinen-West”.
Deze afkoopsom, die is bestemd voor onderhoud aan de 
openbare ruimte (wegen/groen/openbare verlichting) is 
gestort in een specifieke bestemmingsreserve.
In 2020 is uit deze reserve een bedrag van € 6.034 (geen 
€ 60.000 zoals in de vraag genoemd) uitgenomen ter 
dekking van uitgaven die dit jaar voor het openbaar 
groen in dit gebied zijn gerealiseerd.



6 DMM Blz. ?? Hoe komt het dat we 50.000 
euro missen op het MIP.

De genoemde € 50.000 had op basis van het MJIP al 
geraamd/verwerkt moeten worden, maar dat is bij de 
Zomernota ten onrechte niet gebeurd.
Dit wordt nu gecorrigeerd.


